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Нашата младежка група се срещна с г-н Илиев за
разговор в неговия кабинет, в кметството на село

Тополчане. Ето и част от въпросите, които му зададохме.



Професионално се занимавам от 1984
година. В момента имам сто кошера и съм
регистриран като земеделски производител.
Смея да кажа, че съм видял всичко - дори
мед от кокиче. Бих написал и книга някой
ден, за да предам знанията, които опита ме е
научил на по-младите пчелари.

Преди да реша да се занимавам сам, съм
научил занаята от баба ми- дори още
използвам нейни пособия. Тя се занимаваше
с пчеларсто още от 63-та- наблюдавал съм я
докато е с пчелите и израстнах около
занаята и кошерите. Навремето имаше
много пчеларки, особено покрай Пчелното
предприятие. И сега има млади момичета,
които се занимават с пчели. Сандъците са
тежки и в това направление има нужда от
физическа помощ и някой които да помага,
но като изключим това - пчеларството е
подходящо и за жени.

Като цяло обаче пчеларството не е за всеки.
Нужно е да ти идва от вътре- масово си
мислят, че се печели много и започват да се
занимават с пчели, водени от мисълта за
печалба - а като не можеш да гледаш
пчелите - те умират. Ето например, тая
година има голям мор на пчели- явно не са
заземени както трябва и самите пчелари не
са наясно с какви препарати да ръсят, кога
да ръсят (не спазват времето и часовия
диапазон кога може да се ръси и кога не), а
когато една пчела е приела отрова другите
пчели усещат и не я пускат в кошера.

От кога се занимавате с пчеларство?

Пе��р И��е�



Занимавам се активно с произвеждането на Майки Пчели. За един кошер е
изключително важно пчелата майка да бъде едра и здрава. Това изисква много работа
и процеса е фирмена тайна. Няма как да го кажа- много се опитват и бързо
приключват. Аз съм работил на държавен пчелин - 90те години и тогава съм научил
практически целия занаят. Много е фино. То не е нещо, което веднъж да го видиш и
хайде. Най-дълго живеещата Майка-Пчела в световен план е живяла 9 години. Аз ги
сменям на 4 години - защото те се изтощяват, а на мен са ми нужни силни майки.

Кой аспект от пчеларството Ви е най-интересен?



Лятото е всеки ден работа при пчелите. Прибирам
се в 17, преобличам се и веднага отивам при
пчелите. Събота и неделя- там. Изисква се
огромна отдаденост. Не обличам специални дрехи
- дори вчера бях с капела, без защитна маска.
Защото не ме е страх от пчелите- понякога ме
жилят, но аз не им обръщам внимание. За да си
пчелар трябва и да не те е страх. Бил съм само по
къси панталони, потник и чехли - когато са
спокойни. Когато те са неспокойни няма значение
с какво си облечен - пак ще си нажилен.
Съомявам да ги комбинирам, защото пчелите ме
правят щастлив и аз се чувствам най-добре когато
полагам правилните грижи за тях и тяхните
семейства процъфтяват.

Как успявате да сте едновременно кмет
и пчелар?

Иска постоянство- иска прочит на подходящата литература, и ако не знаят
да питат. Но не всеки им казва. Старите пчелари не знаят толкова, макар и да
имат опит и да предлагат съветите си. Важно е да се обърнат за съвет към
доказани пчелари и да се вслушат в съвета, а не да си правят каквото си
мислят, че е правилно, защото всяка една грешка може да е фатална за
кошера и самия той да се самоунищожи, ако няма правилните грижи.

Какво бихте посъветвали, всеки който реши да се
занимава с пчеларство?




